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Miljö- och hälsoskyddsnämnden Protokoll 3/2020  

  

 

 

   
 

 Tid Tisdagen den 21 april 2020 kl. 17.00 – 17.45 
   

 Plats Bolindersalen, Tekniska nämndhuset 
   

 Justering Onsdagen den 29 april 2020, §§ 1-6, 9-12, 17, 20-27, 29 

  

 Omedelbart justerade paragrafer 

 Justering Tisdagen den 21 april 2020, §§ 7-8, 13-16, 18-19, 28 

  

 

Katarina Luhr Karin Lekberg 

  

Närvarande  

 Beslutande ledamöter: 

 Katarina Luhr (MP) ordföranden  
Karin Lekberg (S) vice ordföranden  
 
Torbjörn Erbe (M)   
Christoffer Jönsson (L)   
Gunnar Caperius (C)   

 

 Tjänstgörande ersättare: 
Sofia Tahko (KD) för Fritz Lennaárd (M) 
Maria Mustonen (V) för Deniz Butros (V) 
Tapani Juntunen (SD) för Anton Clarholm (SD)  

 

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Anna Hadenius och Timmie Aspelin. 

 

 

  

  

Med anledning av coronaviruset COVID-19 har nämnden kommit överens 

om att reducera antalet deltagare vid sammanträdet. 
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 § 1 
Närvarorätt 
 

Ingen ytterligare närvarorätt har medgetts. 

 

 

 § 2 
Val av justerare och tid för justering 
 
Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden utser vice ordföranden Karin 

Lekberg (S) att tillsammans med ordföranden Katarina Luhr (MP) 

justera dagens protokoll.  

 

Justering sker onsdagen den 29 april 2020. 

 

 

 § 3 
Anmälan av föregående protokoll 
 

Protokoll 2/2020 från miljö- och hälsoskyddsnämndens 

sammanträde den 24 mars 2020 anmäls. 

 

 

 § 4 
Anmälan av inkomna skrivelser till miljö- och 
hälsoskyddsnämnden 
 

Inkomna skrivelser m.m. till miljö- och hälsoskyddsnämnden enligt 

förteckningar från den 2 april och 21 april 2020 anmäls. 

 

 

 § 5 
Anmälan av delegationsbeslut fattade inom 
miljöförvaltningen 
 
Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner redovisningen av 

delegationsbeslut fattade inom miljöförvaltningen från och 

med den 29 februari 2020 till och med den 27 mars 2020.  
 

Handlingar i ärendet 

Lista över delegationsbeslut ur ECOS för delegationsperioden 

2020-02-29 – 2020-03-27. 
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 § 6 
Anmälan av protokoll från rådet för 
funktionshinderfrågor 
 

Inget protokoll finns att anmäla. 

 

 

 § 7 
Underlag för budget 2021 med inriktning 2022 och 2023 
för miljö- och hälsoskyddsnämnden 
Dnr 2020-3624 
 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner underlag för 

budget 2021 med inriktning 2022 – 2023. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner rapporteringen av 

miljöprogrammets delmål enligt bilaga 2 till förvaltningens 

tjänstutlåtande. 

 

3 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att omedelbart 

justera paragrafen. 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 18 mars 2020. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Katarina Luhr (MP), vice ordföranden Karin 

Lekberg (S), Torbjörn Erbe (M), Christoffer Jönsson (L), 

Gunnar Caperius (C), Sofia Tahko (KD) och Tapani Juntunen 

(SD) föreslår (se beslutet). 

 

2) Maria Mustonen (V) föreslår att nämnden beslutar att delvis 

avslå förvaltningens förslag till underlag för budget 2021 med 

inriktning 2022 och 2023 och istället godkänna förslag till 

inriktning enligt vad som anges i Vänsterpartiets 

budgetreservation 2020, samt anför därutöver följande: 

  

Klimatförändringarna kommer att förändra förutsättningarna 

för våra samhällen och påverka såväl människor som djur och 

natur. I IPCC:s specialrapport från 2018 fastslås att en 

temperaturökning över 1,5 grader Celsius skulle ge ödesdigra 

konsekvenser och varför det är högst önskvärt att inte få en 

temperaturökning utöver det. Till det kommer att jordens 
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medeltemperatur redan ökat med 1,2 grader Celsius jämfört 

med förindustriella nivåer. Det är därför mycket bråttom att 

ställa om. Så pass att Vänsterpartiet vill fastslå att vi är i ett 

klimatnödläge.  

Den grönblåa majoritetens budgetunderlag för budget 2021 

med inriktning 2022 och 2023 innehåller få nyheter utan är i 

stora drag en fortsättning på den politik som den rödgrönrosa 

majoriteten bedrev. Vänsterpartiet anser dock att detta inte är 

tillräckligt om Stockholm på allvar ska bemöta de hot vi står 

inför och för att trygga målen om en klimatsmart stad då 

världen ytterligare närmar sig år 2040 då Sverige ska ha 

nettonoll-utsläpp.  

I underlaget finns ett förslag på en generell effektivisering 

med 10 miljoner kronor. Det är svårt att förstå hur dem 

sittande majoriteten kan mena att miljö- och klimatfrågorna är 

vår tids viktigaste frågor samtidigt som man föreslår en 

effektivisering som i praktiken innebär en nedskärning. Även 

de projekt som fått projektanslag vars finansiering upphör 

efter 2020 befinner sig nu i en ytterst oklar situation. 

Sammantaget tyder finansieringen inte på en majoritet som 

prioriterar miljö- och klimatområdet i tillräcklig utsträckning.    

Klimatomställning 

Vänsterpartiet föreslår också tillskapandet av en klimatpanel 

som kan rådgöra staden om hur man effektivast och 

skyndsammast gör nödvändiga reformer för en hållbar 

utveckling. Klimatpanelen bör ha som syfte att säkerställa att 

staden uppfyller 1,5-gradersmålet och målet om att vara 

klimatpositiva till 2040.  Vi vill se ett kraftfullare arbete för 

att uppfylla strategin om ett fossilbränslefritt Stockholm 2040 

och en fossilbränslefri kommunal organisation 2030. 

För att på allvar ställa om Stockholm stad föreslår 

Vänsterpartiet en klimatfond på 100 miljoner som ska stödja 

forskning och utvecklingsprojekt för omställning och 

klimatanpassning. Medel ur fonden för finansiering av 

forskningsstudier och utvecklingsprojekt ska kunna sökas av 

akademin och stadens verksamheter. Klimatanpassning är 

också något som förslaget pekar ut som särskilt viktigt i 

stadsutvecklingen.  

Energiomställning 

Vi vill påskynda omställningen genom en kraftig utbyggnad 

av solelsproduktion i staden. I det här arbetet ingår även ett 

förslag på inrättandet av ett kommunalt solenergibolag som 

kan samordna utbyggnaden. Målet bör vara att länets egen 

fossilfria och förnybara energiproduktion ska täcka hälften av 
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energibehovet 2030. Andra viktiga åtgärder med bäring på 

strategin, om än inte direkt på MHN:s arbete, är att snarast 

projektera för en storskalig biokolsanläggning, kraftigare 

åtgärder för att minska vägtrafikens utsläpp och en 

nedläggning av Bromma flygplats. 

Stadsutveckling 

Att bygga rätt från början är avgörande när det gäller 

utsläppsminskningar och klimatanpassning. Vänsterpartiet 

vill skapa en stad för alla människor att leva i genom en social 

och ekologisk stadsplanering för rättvisa, jämlikhet och 

hållbarhet. Det innebär exempelvis att vi bygger bort 

bostadsbristen, men också att vi sparar gröna ytor. 

Från MHN:s sida vill vi därför understryka vikten av nära 

samverkan med berörda kontor i staden för att i ett tidigt 

skede kunna planera energieffektivt, transporteffektivt och 

ekologiskt hållbart. Det innebär att planera utifrån ett 

förändrat klimat med ökade skyfall, värmeböljor och erosion, 

men också för ekologisk kompensation i de fall det är 

nödvändigt. Det handlar om att planera en stad i 1,5-

graderssamhället.  

Offentlig upphandling 

Vänsterpartiet delar kontorets/majoritetens uppfattning om att 

offentlig upphandling är ett strategiskt viktigt verktyg för att 

uppnå stadens miljö- och klimatmål och anser att det även 

fortsättningsvis bör prioriteras såväl ekonomiskt som med 

personella resurser.  

Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) ställer förslagen mot varandra och 

finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag som stöds 

av ordföranden Katarina Luhr (MP), vice ordföranden Karin 

Lekberg (S), Torbjörn Erbe (M), Christoffer Jönsson (L), Gunnar 

Caperius (C), Sofia Tahko (KD) och Tapani Juntunen (SD). 

 
Reservation 

Maria Mustonen (V) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till 

sitt förslag. 
 
Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Karin Lekberg (S) lämnar särskilt uttalande enligt 

följande: 

 

Miljöförvaltningen har tagit fram ett väl underbyggt 

budgetunderlag som visar vikten av att Stockholms stad hela 

tiden intensifierar sitt klimat- och miljöarbete. Flera av målen 

i miljöprogrammet för åren 2016-2019 har uppnåtts men flera 
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åtgärder behövs för att fortsätta trenden. Det lokala arbetet är 

avgörande för att den globala klimatomställningen ska lyckas 

och förvaltningen behöver fortsatt god finansiering för att 

utveckla arbetet med stadens klimat- och miljömål. 

 

Förvaltningen beskriver väl hur behovet av nämndens 

verksamhetsområden kommer att växa de kommande åren, 

dels utifrån att staden växer och dels utifrån att miljöarbetet 

alltmer prioriteras i den omställning som pågår. Förvaltningen 

behöver också involveras mer och tidigare i flera av stadens 

processer, till exempel vid kravställning vid upphandling, 

implementering av kemikalie- och klimathandlingsplanen 

samt planering av stadens skolor och förskolor. Det kräver 

ökade resurser och ökad stadsövergripande samordning. 

 

Vi oroas därför av att miljöförvaltningens budget förväntas 

minska med ca 10 miljoner om inga tillskott ges för 

kommande period. Flertalet projektsatsningar löper ut 

samtidigt som flera av de nya aktiviteterna införlivas i 

ordinarie verksamhet. Hyreskostnaderna ökar också vilket 

behöver kompenseras om de inte ska leda till neddragningar i 

verksamheten. I en stad som växer kommer behovet av 

tillsynskontroller och expertkompetens att öka vilket inte 

alltid kan finansieras genom egna avgifter. Vi förutsätter 

därför att staden skjuter till de resurser som krävs för att 

bibehålla en hög och god produktionstakt för stadens 

miljöarbete. 

 

Vi har tidigare tyckt att det är synd att klimatomställningen 

och miljöarbetet inte lyfts fram tydligare i 

kommunfullmäktiges inriktningsmål. Vi anser att Stockholm 

ska bli klimatpositivt senast år 2040 och att staden behöver ta 

nya initiativ i riktning mot det målet. 

 

Vi har föreslagit och föreslår igen att staden sätter ett mål om 

en klimatneutral byggsektor till år 2040. Stockholm behöver 

fler bostäder och staden behöver ta ansvar som beställare och 

driva på teknikutvecklingen mot en klimatneutral byggsektor. 

Stadens energikrav vid nyproduktion behöver omarbetas till 

att bli klimatkrav som omfattar hela byggnadens livscykel. 

 

Vi har föreslagit och föreslår igen att stadens fastighets- och 

bostadsbestånd energieffektiviseras brett. Vi behöver minska 

effektuttaget i ett redan ansträngt elnät och ge utrymme till ny 

laddinfrastruktur så att fler verksamheter kan ersätta fossila 

bränslen med el. 
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Vi har föreslagit och föreslår igen att staden intensifierar 

strategiarbetet för god, hälsosam och klimatsmart mat. Vi 

måste minska klimatpåverkan från stadens 

livsmedelskonsumtion, minska matsvinnet och öka 

matavfallsinsamlingen snabbare än vad som nu sker. 

 

Miljöförvaltningen gör ett viktigt arbete och tillsynen, 

programverksamheten, miljöövervakningen och 

kommunikationsinsatserna behöver fortsätta att utvecklas. 

Staden behöver tydligare än idag organisera arbetet så att 

åtgärdsprogrammen verkligen implementeras och resurser 

öronmärks bland ansvariga stadsdelar, bolag och nämnder. 

Genomförandefasen är oftast eftersatt vilket leder till en lägre 

måluppfyllelse än vad som annars hade varit möjligt med en 

annan politik. Stadens miljöarbete behöver hålla ihop från ord 

till handling och följas upp med resurser i alla led för att vara 

effektiv och kraftfull. Resursbehovet för de samlade 

åtgärderna i stadens olika miljöprogram behöver tas fram av 

ansvariga nämnder som centralt underlag för den fortsatta 

miljöstyrningen. Det räcker inte med fina ord och ambitiösa 

mål i olika handlingsplaner och strategier om det saknas 

resurser för genomförande. Miljö- och klimatarbetet måste gå 

före skattesänkningar. 

 

Vidare så oroas vi av den stora andelen anmärkningar som 

rapporteras inom flertalet tillsynsområden (ibland uppemot 

samtliga tillsynsobjekt) som visar på ett stort kunskaps- och 

utbildningsbehov bland stadens verksamhetsutövare. Vi 

välkomnar därför översynen av kommunikationsarbetet och 

arbetet med de utbildningsinsatser som bland annat 

livsmedelskontrollen haft tillsammans med 

näringslivsaktörer. Det är tydligt att stadens 

verksamhetsutövare behöver informeras mer om gällande 

lagkrav och riktlinjer och behovet av en god egenkontroll. 

Staden ska ha som mål att samtliga verksamheter ska känna 

till  stadens miljökrav och att anmärkningarna från tillsynen 

ska minska. 

 

Vi välkomnar fortsatta satsningar på ökad bostadstillsyn i 

socioekonomiskt svaga områden. Vi oroas dock över att 

förbättrad inomhusmiljö, tack vare förvaltningens tillsyn av 

att fastighetsägare måste uppnå lagens miniminivå, ibland 

leder till hyreshöjningar som gör att de boende inte har råd att 

bo kvar. En upprustning upp till lagens minimikrav ska inte 

leda till hyreshöjningar. Här måste åtgärder vidtas.  

 

Slutligen ser vi positivt på förvaltningens strävan att 

implementera de lokala åtgärdsprogrammen för vatten som en 
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naturlig del i stadens processer. Vi ser också fram emot att 

medborgarenkäten digitaliseras och förenklas så att 

stockholmarna bredare och lättare får ta del av och kan ge sin 

återkoppling till stadens arbete. 

 

Vi vill återigen uppmärksamma förvaltningens redogörelse 

för de kommande årens resursbehov. Förvaltningen påtalar 

även vikten av att behålla och utveckla kritisk kompetens 

varpå det är viktigt att staden kan erbjuda konkurrenskraftiga 

löner och en god arbetsmiljö. Sammantaget är det tydligt att 

förvaltningen behöver ges ökade medel för att fortsätta arbetet 

i enlighet med stadens efterfrågade ambitionshöjningar utifrån 

det klimatnödläge som finansborgarrådet har gett uttryck för. 

 

Vi behöver en politik som fördelar våra gemensamma 

resurser på ett jämlikt och solidariskt sätt för att nå våra höga 

ambitioner för staden. Vi tror att ett starkt samhälle genom 

solidariskt samarbete mellan offentlig sektor, civilsamhälle 

och företag har bäst chans möta det ökade behovet framför 

oss. 

 

Tapani Juntunen (SD) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 

 

Vi anser det nödvändigt, med anledning av den senaste tidens 

ekonomiska volatilitet i Sverige och vår omvärld, att en 

stramare budget med syftet att värna förvaltningens 

kärnverksamhet förbereds. I en tid då kommunens finanser 

ställs på prov, är det politikens uppgift att göra rätt 

prioriteringar för att garantera stockholmarna en trygg vardag. 

Det budgetunderlag som presenterats av förvaltningen tar ej 

hänsyn till effekterna av covid-19-pandemin, vilket även 

klargjorts i presentationen som skickades ut till ledamöter och 

ersättare i Miljö-och hälsoskyddsnämnden.  

 

Sverigedemokraterna menar att det nu blir än viktigare att se 

över verksamheten och noggrant överväga huruvida delar av 

den behöver omprioriteras. Principerna för detta bör ske 

genom en inventering av obligatoriska delar av verksamheten 

och därefter en utvärdering av vilka icke-obligatoriska som 

fortsatt bör prioriteras.  

Precis som näringslivet nu står inför en tuff tid med 

ekonomiska omställningar måste även det offentliga vara 

beredd att omprioritera delar av sin verksamhet.  
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 § 8 
Motion om en mer likvärdig friskvård 
Svar på remiss från kommunstyrelsen 

Dnr 2020-3534 

 

Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att omedelbart 

justera paragrafen. 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 27 mars 2020. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 

 

 § 9 
Motion av Peter Wallmark (SD) om att bygga ett 
kallbadhus vid Riddarholmskajen 
svar på remiss från kommunstyrelsen 
Dnr 2019-19619 
 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på kommunstyrelsens remiss. 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 31 mars 2020. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Katarina Luhr (MP), vice ordföranden Karin 

Lekberg (S), Torbjörn Erbe (M), Christoffer Jönsson (L), 
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Gunnar Caperius (C), Sofia Tahko (KD) och Maria Mustonen 

(V) föreslår (se beslutet). 

 

2) Tapani Juntunen (SD) föreslår att nämnden beslutar att 

tillstyrka motionen, samt anför därutöver följande: 

 

Sverigedemokraterna anser att ett kallbadhus vid 

Riddarholmen utgör ett bra komplement till Stockholms 

badanläggningar som står inför stora renoveringar. Vi vill 

också härmed inge ett förtydligande. Att anläggningen kallas 

kallbadhus innebär inte att det endast ska finnas 

badmöjligheter i Mälarens vatten. Motionen tar upp badhuset 

Allas Sea Pool i Helsingfors som inspirationskälla. Detta 

badhus har uppvärmda färskvattenpooler (+27 grader), 

havsvattenpool, utomhusgym, restaurang, café och 

instruktörsledda wellness- och träningspass. Dessutom 

anordnas olika typer av evenemang som konserter och 

utställningar, något som också ingår i vårt förslag om 

badhusets innehåll. 

Att bygga badhuset i klassisk arkitektonisk stil skulle därtill 

tillföra positiva estetiska värden. Intresset från allmänheten, i 

synnerhet i fråga om den arkitektoniska stilen på byggnaden, 

men också i frågan om placeringen vid Riddarholmen, har vid 

lanseringen varit överväldigande positivt. 

I Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande tas flera frågor upp som 

behöver utredas för att ett badhus vid Riddarholmen ska 

kunna bli verklighet. Sverigedemokraterna anser att det finns 

en hög sannolikhet för att uppställda krav kan uppfyllas. 

Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) ställer förslagen mot varandra och 

finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag som stöds 

av ordföranden Katarina Luhr (MP), vice ordföranden Karin 

Lekberg (S), Torbjörn Erbe (M), Christoffer Jönsson (L), Gunnar 

Caperius (C), Sofia Tahko (KD) och Maria Mustonen (V). 

 
Reservation 

Tapani Juntunen (SD) reserverar sig mot beslutet med hänvisning 

till sitt förslag. 

 

 

 § 10 
Tillsyn av verksamheters avfallshantering 2019 
Dnr 2020-3143 
 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 
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förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner förvaltningens 

rapport för tillsyn av verksamheters avfallshantering 2019. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att översända 

rapporten till Stockholm Vatten och Avfall AB 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 16 april 2020. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Ordförande Katarina Luhr (MP), Torbjörn Erbe (M), Christoffer 

Jönsson (L), Gunnar Caperius (C) och Sofia Tahko (KD) lämnar 

särskilt uttalande enligt följande: 

 

Att skapa en god, effektiv och hållbar avfallshantering är 

viktigt, särskilt för en växande stad med höga miljö- och 

klimatambitioner som Stockholm. Stockholms stad har under 

en längre tid bedrivit ett aktivt och ambitiöst arbete för att 

bland annat öka källsorteringen av avfall, minska 

stockholmarnas avfallsmängder, och öka insamlingen av 

matavfall. Trots detta finns det fortfarande områden där 

avfallshanteringen i dagsläget inte når upp till stadens mål.  
 

Det är viktigt att såväl stadens privatpersoner som verksamheter 

strävar efter och når en god avfallshantering. Vi ser därför 

positivt på att miljöförvaltningen under 2019 utförde ett stort 

antal verksamhetsbesök där avfallshanteringen lyftes särskilt.  

 

Att hela 119 av 135 verksamheter fick anmärkning är dock inte 

ett tillfredsställande resultat och visar på att det just runt 

verksamheter finns mycket arbete kvar att göra. I stadens budget 

för 2020 finns ett budgetuppdrag för miljö- och 

hälsoskyddsnämnden som lyder ”nämnden ska öka tillsynen på 

avfallsområdet samt utreda hur verksamheters avfallshantering 

kan underlättas i staden med syfte att minska nedskräpning och 

minska andelen avfall som går till energiåtervinning”. Utökade 

kontroller behöver dock utformas på ett sätt så att de är 

ändamålsenliga, effektiva och inte ökar kostnader eller 
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administration för verksamheter med välfungerande 

avfallshantering. Det är dock tydligt att arbetet med tillsyn av 

verksamheters avfallshantering är fortsatt viktigt. Vi anser att det 

är av stor vikt att se till att verksamheter framöver har god 

kunskap om hur avfall ska hanteras och att verksamheterna 

också är medvetna om att en bra avfallshantering är en del av 

deras verksamhetsansvar. I detta arbete har förvaltningen en 

viktig uppgift i att informera om och underlätta för verksamheter 

att ta detta ansvar.  

 

 

 § 11 
Hälsoskyddstillsyn på skolor och förskolor 2019 
Dnr 2020-3426 
 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner förvaltningens 

rapport. 

 

2 Överlämna förvaltningens rapport till 

utbildningsförvaltningen, stadsdelsförvaltningarna: Rinkeby-

Kista, Enskede-Årsta-Vantör, Farsta, Bromma, Hässelby-

Vällingby, Kungsholmen, Norrmalm, Östermalm, Skarpnäck, 

Skärholmen, Spånga-Tensta, Södermalm, Älvsjö, Hägersten-

Liljeholmen samt Skolfastigheter i Stockholm AB  

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 31 mars 2020. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Ordförande Katarina Luhr (MP), Torbjörn Erbe (M), Christoffer 

Jönsson (L), Gunnar Caperius (C) och Sofia Tahko (KD) lämnar 

särskilt uttalande enligt följande: 

 
I rapporten uppmärksammar förvaltningen brister i såväl 

bullernivåer som ventilation på förskolor och skolor. Detta är ett 

återkommande problem.  
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Mer än hälften av de verksamheter där riktad tillsyn har 

genomförts (54 %) har haft sådana brister gällande främst buller 

och ventilation att uppföljning krävs. Inom ramen för ett projekt 

om buller från fasta installationer som genomfördes i förskolor i 

Bromma och Rinkeby-Kista uppmättes vid 65 procent av 

inspektionerna bullernivåerna som överskrider 

Folkhälsomyndighetens allmänna råd (> 33 dBA) och som 

därmed behöver följas upp. Tyvärr känner vi igen problembilden 

från tidigare år, och ser allvarligt på att inomhusmiljön på skolor 

och förskolor är fortsatt otillfredsställande. 

 

Dålig luftkvalitet och buller påverkar människans allmäntillstånd 

och eftersom barn och unga tillbringar många timmar i skolan 

varje dag är det extra viktigt med en bra inomhusmiljö på just 

skolor och förskolor.  

 

Miljöförvaltningens tillsyn är ett viktigt led i arbetet att upptäcka 

och åtgärda brister i inomhusmiljön i skolan. För att få ett bra 

systematiskt, löpande och förebyggande arbete krävs även en väl 

fungerande egenkontroll på skolorna. För att sedan åtgärda de 

identifierade bristerna är god samverkan mellan fastighetsägaren 

och skol- eller förskoleverksamheterna viktigt. Detta gäller i 

synnerhet de äldre skol- och förskolebyggnaderna i staden, 

eftersom kraven på ventilation har ökat över tid samtidigt som 

att dessa byggnader ofta även är mindre energieffektiva. Här vill 

vi understryka att åtgärder som förbättrar inomhusmiljön, såsom 

luftvärmeväxling, rätt inställda ventilationssystem och rätt 

inomhustemperatur även möjliggör synergieffekter såsom 

effektivisering av energianvändningen och dämpning av 

bullernivån där man samtidigt skulle minska både effekt- och 

energibehov. Med smart utformad styrning av el, värme, 

ventilation och system som följer upp detta skulle flera problem 

kunna få en sammanhållen lösning och vi ser stora möjligheter 

att en samlad satsning på ny energieffektiv ventilation skulle 

kunna lösa både buller- och luftproblematik samtidigt som det 

på sikt skulle leda till besparingar i både energiåtgång och 

elkostnader. Vi ser det därför som särskilt angeläget att stärka 

arbetet med inomhusmiljön i stadens förskolor och skolor. 

 

 

 § 12 
Riktad tillsyn fastighetsägares egenkontroll 2019 
Redovisning av miljöförvaltningens rapport 
Dnr 2020-4447 

 

Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 
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1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner förvaltningens 

rapport. 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 31 mars 2020. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Maria Mustonen (V) och Karin Lekberg (S) lämnar särskilt 

uttalande enligt följande: 

Vi tackar för rapporten och förvaltningens arbete för som 

tillsynsmyndighet att synliggöra den riktade tillsynen 

avseende fastighetsägares egenkontroll samt följa upp vid 

bristande egenkontroll. 

Resultaten från 2019 års riktade tillsyn visar att av 483 

fastighetsägare som fick tillsyn var det endast två procent som 

inte fick någon anmärkning. 34 procent fick allvarliga 

anmärkningar som följts upp. Den främsta orsaken till 

anmärkning var brist av kontroll av varmvattentemperaturer, 

vilket innebär risk för tillväxt av legionellabakterier. 

Vi ställer oss mycket positiva till den tillsyn som gjorts under 

2019 och vill påpeka vikten av att inte bara fortsätta tillsynen, 

men också intensifiera den under 2020. De stora bristerna hos 

fastighetsägarna, främst kopplat till brist av kontroll av 

varmvattentemperaturer, visar också på behov av fortsatta 

information- och utbildningsinsatser från staden.  

 

 § 13 
Promemorian Material och produkter avsedda att komma 
i kontakt med livsmedel (Ds 2020:6) 
svar på remiss från kommunstyrelsen 
Dnr 2020-4086 
 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 
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1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att avstyrka 

remissen och anföra att Näringsdepartementet bör 

komplettera promemorian med ett förslag och en 

konsekvensanalys avseende struktur och omfattning av det 

föreslagna kontrollområdet enligt vad som anförs i 

förvaltningens tjänsteutlåtande 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att omedelbart 

justera paragrafen. 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 26 mars 2020. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 

 

 § 14 
Livsmedelsverkets föreskrifter (LIVSFS 2003:9) om 
kosttillskott 
Svar på remiss från Livsmedelsverket, ert dnr 2018/0202 

Dnr 2020-4414 

 

Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden tillstyrker förslagen i 

remissen och överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på remissen. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att omedelbart 

justera paragrafen. 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 30 mars 2020. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 
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Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 

 

 § 15 
Överklagande av Länsstyrelsens i Stockholm beslut den 
19 februari 2020 i ärendet nr 281-51196-2019. 
Dnr 2019-14250 
 

Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att på de grunder 

som framgår av förvaltningens tjänsteutlåtande fullfölja 

överklagandet av Länsstyrelsens i Stockholm beslut den 19 

februari 2020 i ärende nr 281-51196-2019 och yrka att 

Förvaltningsrätten, med ändring av länsstyrelsens beslut, 

fastställer nämndens beslut i ärendet. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden uppdrar åt 

förvaltningschefen att företräda nämnden i ärendet. 

 

3 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att omedelbart 

justera paragrafen. 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 30 mars 2020. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 

 

 § 16 
Ändring av detaljplan för fastigheten Barnfröken 1 i 
stadsdelen Fruängen 
Svar på remiss från stadsbyggnadskontoret 
Dnr 2019-10327 

 

Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 
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förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att omedelbart 

justera paragrafen. 

Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 3 april 2020. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Vice ordförande Karin Lekberg (S) och Maria Mustonen (V) 

lämnar särskilt uttalande enligt följande: 

 

Alla har rätt till en god skolgång och i detta spelar inte minst 

de pedagogiska miljöerna en avgörande roll. I ett växande 

Stockholm är det därför av stor vikt att planeringen och 

utbyggnaden av nya skolor hänger med befolkningstillväxten. 

Skolor på tillfälliga bygglov kan vara ett viktigt verktyg i 

detta arbete och kan ofta bli nödvändiga vid tillfälliga toppar i 

mängden elever, när skolor byggs om eller när ingen annan 

lösning går att finna. Men generellt är alltid permanenta 

lösningar bäst. Många fristående skolor i Stockholm har 

tillfälliga bygglov som ofta går ut i närtid, dessa bygglov är 

då 15 år gamla. Något som knappast kan betraktas som 

tillfälligt. Stockholms stad har också arbetat aktivt med att 

informera verksamhetsutövarna att deras tillfälliga lov är på 

väg att gå ut och det är verksamhetsutövarens plikt att hitta 

nya lämpliga lokaler. Att staden tillhandahåller lokaler för 

kommunala skolor är för att kommunen har en plikt enligt 

skollagen att ta emot alla elever. Samma plikt gäller inte de 

privata aktörerna som därför ska lösa sitt eget lokalbehov. 

 

När detta inte sker är det inte rimligt att staden ställer lägre 

krav på de privata utövarnas lokaler än vad man gör på sina 

egna. En skolgård på 1,5 kvm per barn skulle i normalfallet 

aldrig accepteras för en kommunal skola, särskilt om gården 

var bullerutsatt. Samma tendens kan vi se på fler håll där 
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privata aktörer använder lokaler som inte är lämpliga för 

pedagogiska ändamål. Att förlänga det tillfälliga bygglovet i 

det här fallet måste ses som nödlösning för att barnen inte ska 

stå utan skollokaler, men ansvaret att situationen inte är löst 

faller helt och håller på verksamhetsutövaren som redan har 

haft 15 år på sig att hitta nya lokaler. Vi håller därför med 

förvaltningen om att tiden för den tillfälliga detaljplanen 

måste sättas kortare än 10 år. Särskilt med tanke på att 

lokalerna är högst olämpliga som skola. Generellt måste alltså 

staden ställa samma krav på privata utövares lokaler. Att det 

är svårt att hitta lokaler är inte ett argument för att barn helt 

ska sakna skolgård eller ska behöva utsättas för hälsoskadligt 

mycket buller. 

 

 

 § 17 
Detaljplan för Östra Hagastaden, Norrtull, Vasastaden 
1:100 m.fl. 
Svar på remiss från stadsbyggnadskontoret 
Dnr 2020-4845 

 

Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att tillstyrka 

planförslaget under förutsättning att följande klargörs innan 

granskning:  

 

- Utformningen av kvarter 10 och 12 studeras vidare för 

att presentera bättre lösningar ur bullersynpunkt. 

 

- En viktig utgångspunkt i det fortsatta planarbetet blir att 

på grund av höga luftföroreningshalter utforma 

trottoarerna utefter Sveavägen, och särskilt trottoaren på 

den södra sidan, så att de inte inbjuder till längre tids 

vistelse.  

 

- Plankartan kompletteras med en planbestämmelse om att 

Uppsalavägens västra gaturum inte planeras för gång 

och cykel så länge miljökvalitetsnormen för luft 

överskrids. 

 

- Det sker vidare utredning av markföroreningar med 

särskild fokus på redan uppmärksammad 

föroreningssituation såsom metaller, PCB, PAH:er och 

flyktiga föroreningar. 
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- Det redovisas anpassningar/åtgärder som krävs avseende 

objekt med höga naturvärden samt arter som är 

rödlistade och/eller upptagna i artskyddsförordningen.  

 

- Det säkerställs att 0,4 µT från Värtabanan inte 

överskrids vid skolan, skolgården, förskolan samt 

förskolegården. 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 1 april 2020. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 

 

 § 18 
Trafikförändringar i SL-trafiken och Waxholmsbolagets 
trafik 2020/2021 (T21) 
Svar på remiss från kommunstyrelsen 

Dnr 2020-3538 

 

Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att omedelbart 

justera paragrafen. 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 2 april 2020. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 
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Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Maria Mustonen (V) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 

 

En välfungerande kollektivtrafik spelar en central roll 

klimatomställningen och möjliggör hållbar mobilitet för alla 

stockholmare. Därför ska den vara prioriterad i den 

kommunala planeringen, och Stockholms stad har ett stort 

ansvar för kollektivtrafiken som väghållare. Att 

kollektivtrafiken ska vara prioriterad fastslås i stadens 

gällande styrdokument, Framkomlighetsstrategin.  

Under de senare åren har snitthastigheten för stombussarna 

minskat även om ambitionen är att den ska öka. Det mest 

effektiva sättet att öka busstrafikens framkomlighet och 

därmed hastigheten är att bygga dedikerade busskörfält. Detta 

har tyvärr inte skett i större omfattning utan de åtgärder som 

har tagits har främst varit ”trimningsåtgärder” och borttagning 

av busshållplatser. 

Vi ser att borttagning av hållplatser planeras även i förslaget 

för T21 för stombusslinjerna 3 och 4. Detta har en marginell 

effekt på restiderna, men skapar mycket förvirring hos 

resenärerna och försämrar tillgängligheten, inte minst för 

äldre och personer med funktionsvariationer. 

Vänsterpartiet vill gärna se flera konkreta åtgärder för 

busstrafikens framkomlighet, till exempel en kraftig 

utbyggnad av busskörfält från Stockholms stads sida i stället 

för minskat antal hållplatser. 

 

 § 19 
Vägen till en klimatpositiv framtid – Betänkande av 
Klimatpolitiska vägvalsutredningen (SOU 2020:4) 
Svar på remiss från kommunstyrelsen 

Dnr 2020-3372 

 

Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att omedelbart 

justera paragrafen. 
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Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 2 april 2020. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 

 

 § 20 
Redovisning av projektet ”Cities: Carbon Capture 
Storage and Utilization 

Dnr 2020-3832 

 

Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner avrapporteringen 

av projektet ”Cities: Carbon Capture Storage and Utilization”. 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 1 april 2020. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 

 

 § 21 
Demonstrationsprojekt Målstyrd Energiförvaltning (MEF) 
Slutredovisning av demonstrationsprojektet Målstyrd 
Energiförvaltning 

Dnr 2016-6292 

 

Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 
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1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner avrapporteringen 

av demonstrationsprojektet ”Målstyrd Energiförvaltning”. 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 1 april 2020. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Karin Lekberg (S) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 

 

Enligt förslaget till klimathandlingsplan för Stockholms stad 

bedöms stadens rådgivning till privata fastighetsägare ge 

marginell effekt. Det är inte rimligt att nöja sig med detta. 

Istället måste staden ta ett kraftigt omtag och förstärka 

arbetet.  

 

Förvaltningens slutredovisning av demonstrationsprojektet 

målstyrd energiförvaltning visar att det går att uppnå stor 

energieffektivisering hos bostadsrättsföreningar och mindre 

fastighetsägare genom bättre stöd för driftoptimering. I 

projektet kunde en klar minskning i energianvändning påvisas 

efter några månaders driftoptimeringsarbete. En av 

bostadsrättsföreningarna minskade sin energianvändning med 

ca 13 procent, vilket motsvarar en kostnadsbesparing på ca 

400 000 kronor under ett år. I projektets utvärdering betonade 

deltagarna att behovet av stöd från oberoende experter 

kvarstår. 

 

Det finns en stor potential i att nå ut ännu mer till ännu fler 

och därmed få större påverkan. Ett aktivt och uppsökande 

arbete med praktisk vägledning och rådgivning borde 

bedrivas gentemot främst bostadsrättsföreningar vad gäller 

energieffektivisering.  

 

Eftersom energieffektivisering av byggnader är en viktig del i 

klimatarbetet måste detta arbete vidareutvecklas. Det handlar 

bland annat om att producera utbildningsmaterial för 

bostadsrättsföreningar, mindre fastighetsägare och energi- och 

klimatrådgivare samt att sprida goda exempel. Men för det 

krävs finansiering. Om det inte är möjligt att få extern 
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finansiering så behöver staden skjuta till medel. Klimatet 

måste prioriteras före skattesänkningar. 

 

Med de lovande resultat som detta demonstrationsprojekt 

visar förutsätter vi att majoriteten ändrar skrivningarna i 

förslaget till klimathandlingsplan. Stadens rådgivning till 

privata fastighetsägare kan ge stor effekt. Men det kräver en 

kraftig förstärkning av arbetet.  

 

 

 § 22 
Rapport om tillsyn över verksamheter med kvicksilver 
2019 
Redovisning av miljöförvaltningens rapport 
Dnr 2020-3340 

 

Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner rapporten 

 ”Rapport om tillsyn över verksamheter med kvicksilver 

2019”.  

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att översända 

rapporten till Stockholm Vatten och Avfall AB. 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 2 april 2020. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 

 

 § 23 
Exploateringsprojekt, tillsynsrapport 2019 

Dnr 2020-4787 

 

Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 
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1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner rapporten 

 ”Exploateringsprojekt, tillsynsrapport 2019”. 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 3 april 2020. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 

 

 § 24 
Tillsynsprojekt Gömd elektronik 2019 
Dnr 2020-4790 
 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner rapporten. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden överlämnar rapporten för 

kännedom till besökta butiker, Kemikalieinspektionen och 

berörda branschorganisationer. 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 2 april 2020. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 

 

 § 25 
Tillsynsrapport 2019 Spårtrafik 
Årlig rapport från tillsynsområdet spårtrafik 

Dnr 2020-4994 

 

Beslut 
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Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner rapporten 

 ”Tillsynsrapport 2019 – spårtrafik”. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden överlämnar rapporten till 

 Trafikverket och trafikförvaltningen. 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 2 april 2020. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 

 

 § 26 
Tillsynsrapport 2019 Vägtrafik 
Årlig rapport från tillsynsområdet vägtrafik 

Dnr 2020-4947 

 

Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner rapporten 

 ”Tillsynsrapport 2019 – vägtrafik”. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden överlämnar rapporten till 

 trafiknämnden, Trafikverket samt trafikförvaltningen. 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 2 april 2020. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 
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Särskilt uttalande 

Maria Mustonen (V) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 

 

Vänsterpartiet tackar för rapporten och förvaltningens arbete 

för som tillsynsmyndighet att synliggöra och mäta 

vägtrafikens negativa miljöeffekter och förelägga åtgärder för 

att minska dessa.  

Buller är den största anledningen för klagomål angående 

vägtrafiken i Stockholms stad och den absolut störta källan av 

omgivningsbuller. Det pågår systematiskt arbete för att 

minska det hälsofarliga bullret. Vi välkomnar handboken 

”Gröna lösningar för en god ljudmiljö” och uppmanar de 

berörda förvaltningarna att tillämpa lösningarna som en ny 

praxis. Minskning av själva trafikvolymen är dock det mest 

effektiva sättet att minska bullret. 

Vi kan bland annat i denna rapport se att luftkvalitén 

förbättras långsiktigt i Stockholm tack vare ett helt paket olika 

åtgärder. Detta är självklart mycket positivt. Vi ser dock att 

det nationella miljökvalitetsmålet ”Frisk luft” inte uppnås i 

Stockholm. Detta är beklagligt men inte så oväntat. 

Vägtrafiken står för en lejonpart av denna miljöbelastning.  

En negativ miljöeffekt som inte har ingått i tillsynen är 

mikroplaster. Vägtrafiken är i särklass den största källan av 

mikroplaster som sprids ut i miljön via dagvatten och som 

luftburna partiklar. Det finns inga andra effektiva sätt att 

minska denna spridning än att minska själva vägtrafiken. 

Slutligen vill vi påpeka vår allmänna hållning att vägtrafiken 

måste minska både lokalt, nationellt och globalt för att de 

beslutade klimatmålen ska uppnås. Stockholms stad har 

hittills inte lyckats med att ta fram effektiva styrmedel för att 

minska trafiken och därmed de negativa effekterna som 

tillsynsrapporten visar.  

 

 § 27 
Kemikaliecentrums årsrapport för 2019 

Dnr 2020-5225 

 

Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner 

kemikaliecentrums årsrapport för 2019. 
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Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 27 mars 2020. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 

 § 28 
Val av ersättare till årsstämma och ersättare till styrelsen 
i Mälaren vattenvårdsförbund 

Dnr 2020-4966 

 

Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt förslag från 

ordföranden Katarina Luhr (MP), vice ordföranden Karin Lekberg 

(S), Torbjörn Erbe (M), Christoffer Jönsson (L), Gunnar Caperius 

(C) och Sofia Tahko (KD): 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden utser Felix Schartner Giertta 

(MP) till ersättare till  Mälarens vattenvårdsförbunds stämmor 

under åren 2020-2022 och Torbjörn Erbe (M) till ersättare i 

styrelsen för Mälarens vattenvårdsförbund under åren 2020-

2021. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden översänder information och 

kontaktuppgifter om valda representanter till Mälarens 

vattenvårdsförbund. 

 

3 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att omedelbart 

justera paragrafen. 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 30 mars 2020. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Deltar inte i beslutet 

Vice ordföranden Karin Lekberg, Maria Mustonen (V) och Tapani 

Juntunen (SD) anmäler att de inte deltar i beslutet. 
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Katarina Luhr (MP), vice ordföranden Karin 

Lekberg (S), Torbjörn Erbe (M), Christoffer Jönsson (L), 
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Gunnar Caperius (C) och Sofia Tahko (KD) föreslår (se 

beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förslag från ordföranden Katarina Luhr (MP), vice ordföranden 

Karin Lekberg (S), Torbjörn Erbe (M), Christoffer Jönsson (L), 

Gunnar Caperius (C) och Sofia Tahko (KD). 

  

 § 29 
Luften i Stockholm - Årsrapport 2019 
Dnr 2020-4928 
 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner årsrapporten för 

2019. 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 6 april 2020. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Maria Mustonen (V) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 

 

Vänsterpartiet tackar för rapporten och ser positivt på att 

luften i Stockholm långsamt blir friskare. Detta visar att ett 

långsiktigt arbete på flera fronter har burit frukt. Det återstår 

dock arbete för att uppnå det nationella miljökvalitetsmålet 

”Frisk luft”.  

Vi vet att vägtrafiken, inte minst den tunga trafiken, står för 

en stor del av utsläpp av de hälsofarliga partiklarna och 

kväveoxiderna. Miljözonen för den tunga trafiken som 

omfattar hela innerstaden har varit en effektiv åtgärd för 

förbättrad luftkvalitet, och vi välkomnar den kommande 

tillskärpningen som endast tillåter Euro6-klassade motorer 

inom området. Nyttotrafiken behöver dock ytterligare 

effektiviseras genom ökad samordning, med längre och 
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tyngre fordon som minskar antalet transporter, med ökad 

användning av sjötransporter och med elektrifiering. Dessa 

åtgärder behövs inte bara för att  uppnå miljökvalitetsmålet 

Frisk luft, men även för att leva upp till Parisavtalets 

klimatmål. 

För måluppfyllelsen behöver även privatbilismen minska 

enligt Framkomlighetsstrategins principer. Där har vi ännu 

inte sett några effektiva åtgärder på nationell eller kommunal 

nivå, vilket är inget annat än ett stort misslyckande från 

politikens sida. 

Tapani Juntunen (SD) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 

Årsrapporten från SLB visar överlag positiva resultat sett till 

luftkvaliteten i Stockholm. Analyserna bygger på en gedigen 

mängd mätdata för flera olika typer av föroreningar, 

beräkningar och historiska värden. Att trenden går emot 

förbättrad luftkvalitet är givetvis positivt. 

Sverigedemokraterna anser dock att slutsatsen att kausala 

samband föreligger mellan politiska regeländringar som 

trängselskatt, höjda parkeringsavgifter, dubbdäcksförbud, 

miljözoner etc., i Stockholm och de trender som observerats 

för luftkvaliteten bör redovisas mer utförligt. Denna typ av 

redovisning blir av naturen ofta tekniskt komplex, men då 

frågan är politiskt känslig ser vi det som nödvändigt. 

I årsrapporten framgår även att författarna anser att det krävs, 

trots att luftkvaliteten förbättrats avsevärt, ytterligare 

förbättringar för att minimera inverkan på stockholmarnas 

hälsa, och för att målvärdena ska klaras. Med hänvisning till 

forskning anges att negativ hälsopåverkan även sker vid halter 

långt under miljökvalitetsnormernas nivåer.  

Att sätta upp målnivåer, oavsett vilket sakområde dessa är 

ämnade för, bör fokusera på att sätta rimliga nivåer med 

hänsyn till konsekvenser och kostnader. Om optimala nivåer 

för luftföroreningar eftersträvas, och stora resurser läggs på 

att införliva dessa, är det oundvikligt att andra viktiga 

samhällsfunktioner kompromissas. I fallet med 

luftföroreningar kan det exempelvis handla om viktiga 

transportmöjligheter för privatpersoner och företag. Skulle 

nivåerna vara så pass låga att det kräver avsevärt striktare 

restriktioner för att uppnå dessa är det sannolikt att det ur ett 

samhällsperspektiv ej är önskvärt att införa dessa. Eftersom 

luftföroreningarna är beroende av många olika faktorer är det 

även sannolikt att marginalvinsterna på luftkvaliteten ej 

motiverar samhällskostnaden för att uppnå dessa nivåer.  
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